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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm: 3/2013 
Caràcter: ordinària  
Data: 22 de març de 2013 
Horari: de 11:00 a les 13:30 h 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
Excusa l’assistència:  
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L‘ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior, feta el dia 22 de febrer de 
2013. 
 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 960 fins al núm. 1736 ambdós inclosos. 
 
 
 
3.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A L’ASSOCIACIÓ D’OCUPACIÓ I ESPLAI D E CATALUNYA LA 
TORXA 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 6 de març de 2013 que en 
la seva part dispositiva diu: 

1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l'Associació d'Ocupació i Esplai de Catalunya la Torx a, per a la 
concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 

2n.  Nomenar a S. Sa. Josep Presseguer Gené, Regidor instructor de l’expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient. 

 

 
4.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A L’AVV COPA D’OR I SOT DE FONANTET 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 15 de març de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Associació de Copa d’Or i Sot de Fontanet , per a la concessió al seu 
favor d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 
 
2n. Nomenar a S.Sª Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i a la  
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l’expedient.  
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5.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A L’AVV JAUME I EL CONQUERIDOR 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 15 de març de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Associació de Jaume I El Conqueridor , per a la concessió al seu 
favor d’una Placa de la Paeria a la solidaritat.  

2n. Nomenar a S.Sª Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i a la  
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l’expedient.  
 
 
 
6.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A L’AVV UNIVERSITAT   
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 15 de març de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Associació Universitat i Zona Alta , per a la concessió al seu favor 
d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 

 
2n. Nomenar a S.Sª Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i a la  
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l’expedient.  
 
 
 
7.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A L’AVV ZONA ALTA I RICARD VIÑES  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 19 de març de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Associació de Veïns Zona Alta – Ricard Viñes , per a la concessió al 
seu favor d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 

 
2n. Nomenar a S.Sª Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i a la  
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l’expedient.  
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8.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A L’AVV CAMP D’ESPORTS  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 19 de març de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en l’Associació de veïns Camp d’Esports , per a la concessió al seu favor 
d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 

 
2n. Nomenar a S.Sª Dolors Arderiu Sabaté, regidora instructora de l’expedient i a la  
Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l’expedient.  
 
 
 
9.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A LA UNIÓ GENERAL DE TREBALLADORS DE  CATALUNYA 
TERRES DE LLEIDA (UGT) AMB MOTIU DELS 125 ANYS DE L A SEVA 
CONSTITUCIÓ 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 19 de març de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 

1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en UGT - Unió General de Treballadors de Catalunya Terres de  Lleida, 
per a la concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 

2n. Nomenar a S. Sa. Josep Presseguer Gené, Regidor instructor de l’expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient. 

 

10.- ACORD RELATIU A LA SENTÈNCIA DEL TRIBUNAL SUPR EM, DE DATA 14-2-
2013, EN RECURS DE CASSACIÓ SOBRE MODIFICACIÓ DE L’ ORDENANÇA DE 
CIVISME I CONVIVÈNCIA 

Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 

1r.  Que l’Ajuntament de Lleida interposi els recursos judicials legalment previstos 
(inclòs l’incident de nul·litat d’actuacions, si escau) per tal de sotmetre el contingut de la 
sentència del Tribunal Suprem, de data 14 de febrer d’enguany (en Recurs número 
4118/2011) a l’empara del Tribunal Constitucional. 
 
2n. Encarregar la interposició dels recursos pertinents a tal efecte als lletrats dels 
serveis jurídics de la Corporació (Servei d’Assumptes Contenciosos), atorgant també els 
poders de representació que siguin procedents a tal efecte.  
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3r. Facultar a l’Il·lm. Sr. alcalde, tant àmpliament com en Dret sigui possible, per a 
realitzar tots els actes d’apoderament, processals, administratius  i d’altres tipus que 
siguin necessaris per a l’execució del contingut dels acords precedents.  
 
 
 
11.- SUBSTITUCIÓ D’UN MEMBRE DEL CONSELL RECTOR DE L’INSTITUT 
MUNICIPAL D’OCUPACIÓ “SALVADOR SEGUÍ” A PROPOSTA DE L SINDICAT 
COMISSIONS OBRERES 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta d’Alcaldia: 
 
1r. El cessament de la Sra. Ramona Criado Cerro com a membre del Consell Rector de 
l’organisme autònom Institut Municipal d’Ocupació Salvador Seguí de Lleida, a qui 
s’agraeix la tasca prestada en el si de l’organisme autònom.  
 
2n. Designar la Sra. Helena Motos Hervás, amb DNI 78.068.738 E, com a membre del 
Consell Rector de l’organisme autònom Institut Municipal d’Ocupació Salvador Seguí de 
Lleida, a proposta del sindicat CCOO, en substitució de la Sra. Criado Cerro.  
 
3r. Notificar aquest acord a les persones afectades i als òrgans de govern i la Secretaria 
de l’Institut Municipal d’Ocupació Salvador Seguí de Lleida, als efectes legals oportuns. 

 

12.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER M. IMMACULADA 
MARTOS CABRERA 

Vista la proposta de la responsable de Planificació estratègica de RRHH, per unanimitat 
s’acorda: 

Autoritzar a la funcionària Sra. Mª Immaculada Martos Cabrera, periodista, per exercir 
un segon lloc de treball o activitat com a professora associada a temps parcial, de 
l’assignatura d’Informació i gèneres periodístics, a la Facultat de Lletres de la Universitat 
de Lleida, amb una jornada laboral de 4 hores setmanals en horari de tarda durant la 
meitat del segon quadrimestre.  

En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que la interessada ho posi immediatament en coneixement 
d’aquesta corporació.  

 

13.- RATIFICACIÓ DECRET D’ALCALDIA DE LA SENTÈNCIA DEL TSJC EN EL 
RECURS 146/2011 

Amb 20 vots a favor dels grups municipals del PSC i PP i 6 abstencions del Grup 
Municipal de CiU,  s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 1 de març de 2013, que 
en la seva part dispositiva diu: 
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1r. Considerar assabentada la corporació de la sentència de data  28 de setembre de 
2012, dictada per la Sala Contenciosa Administrativa (Secció Quarta) del Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya Sentència en el Recurs 146/2011 en els termes 
indicats en el fallo i en els fonaments de dret que la motiven.  

L’anul·lació de dos factors integrants del complement específic que conté la sentència 
esmentada, comportarà una nova valoració dels llocs de treball, ja que la valoració del 
complement específic actual és la suma d’un conjunt de factors i que si es canvien un o 
més d’ells cal fer una revisió  raonada i ponderada,  amb una visió global del conjunt de 
factors que han de compondre el complement específic. 
 
2n. Efectuar les habilitacions pressupostàries escaients i la tramitació legalment prevista 
per tal de  fer l’encàrrec dels treballs de valoració dels llocs de treballs afectats per 
l’anul·lació del factor 1 i 5 del complement específic (en aquest darrer cas  amb la 
valoració dels llocs de treball en relació amb la jornada de dedicació especial). 
  
3r. Per tal d’evitar que en l’execució de la sentència es puguin produir perjudicis 
desproporcionats o de difícil reparació, es resol aplicar les previsions de la Disposició 
Transitòria segona del Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la 
refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya 
en matèria de funció pública i es creen dos complements personals transitoris (en 
endavant CPT) fins que no s’aprovi la nova valoració dels llocs de treball que 
substituiran els elements de la nòmina anul·lats per la sentència. 
 
4t. Les característiques dels CPT que s’aplicaran són les següents: 

- El primer CPT denominat “CPT factor 1”, que correspon al factor 1 (de 
catàleg) serà vigent en tant es fa una validació de les valoracions que 
estiguin ja fetes correctament de conformitat amb el contingut de la 
sentència o en tant es fa la nova valoració dels llocs de treball que calgui. 

- El segon CPT denominat “CPT factor 5”, que correspon al factor 5 
(jornada de dedicació especial) té, per la seva naturalesa i en funció de la 
fonamentació jurídica de la sentència, caràcter estrictament temporal i 
cautelar. Anirà lligat a una nova valoració dels llocs de treball mitjançant 
la qual es determinin aquells en que  sigui necessari que tinguin una 
jornada de dedicació especial per motiu de les característiques del lloc i 
per tal de continuar prestant amb eficàcia els serveis públics encomanats 
a aquest Ajuntament. El personal que percebi aquest CPT haurà de 
continuar desenvolupant una jornada de 40 hores setmanals fins que, a 
través de la nova valoració de llocs de treball, pugui dur-se a terme la 
correcta execució de la sentència.  

 
5è. Aquest acord haurà de ser ratificat per l’Ajuntament Plenari en la primera sessió que 
tingui lloc.  
 
 
 
14.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB L A FUNDACIÓ “LA 
CAIXA” PER DUR A TERME ACTIVITATS D’ÀMBIT CULTURAL A CAIXAFORUM 
LLEIDA 
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Vista la proposta de la presidenta de la comissió Informativa de cultura, Educació i 
Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració amb la Fundació “La Caixa” per dur a terme 
activitats d’àmbit cultural a CaixaForum Lleida.  
 
 
15.- APROVACIÓ DE LES BASES PER A LA CONCESSIÓ DE M ICROCRÈDITS PER 
ASSOLIR EL NIVELL D’EXCEL·LÈNCIA DE LLENGÜES PER A L’ANY 2013 I DE LA 
PRIMERA CONVOCATÒRIA PER A LA CONCESSIÓ DE MICROCRÈ DITS PER 
ASSOLIR EL NIVELL D’EXCEL·LÈNCIA DE LLENGÜES PER A L’ANY 2013 
 
Vista la proposta del cap de la Secció socioeducativa, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar les Bases per a la concessió de microcrèdits per assolir el nivell 
d’excel·lència de llengües per a l’any 2013. 
 
2n. Aprovar la primera convocatòria pública per a la concessió de microcrèdits per 
assolir el nivell d’excel·lència de llengües per a l’any 2013, l’import global de la qual 
ascendeix a 12.000,00 € a càrrec de la partida 06.3230.83100. 
 
3r. Publicar les Bases per a la concessió de microcrèdits per assolir el nivell 
d’excel·lència de llengües per a l’any 2013 al Butlletí Oficial de la Província i obrir un 
termini d’exposició pública de 20 dies hàbils. 
 
4t. Publicar la convocatòria per a la concessió de microcrèdits per assolir el nivell 
d’excel·lència de llengües per a l’any 2013 al Butlletí Oficial de la Província i obrir un 
termini d’un mes de presentació de sol·licituds. 
 
5è. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor de la present convocatòria de 
microcrèdits per assolir el nivell d’excel·lència de llengües de la Regidoria d’Educació i 
Infància en la persona del regidor Sr. Jesús Castillo Cervelló. 
 
6è. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora 
d’aquests microcrèdits per assolir el nivell d’excel·lència de llengües de la Regidoria 
d’Educació i Infància: 
 
Aquesta comissió avaluadora estarà formada per: 
 
Sra. Alba Bosch Meda : directora de l’IME 
Sr. Joan Ballesté Almacellas: cap de secció Socioeducativa 
Sr. Ramon C. Vicente  Añaños: cap de negociat d’Ensenyament 
 
 
16.- APROVACIÓ DE LES BASES DEL PREMI “BATEC” A LA RECERCA I 
INNOVACIÓ EDUCATIVES I DE LA CONVOCATÒRIA DEL 16È P REMI “BATEC” A 
LA RECERCA I INNOVACIÓ EDUCATIVES, MODALIDAD EXPERI ÈNCIES 
D’INNOVACIÓ EDUCATIVA  
 
Vista la proposta del cap de la Secció socioeducativa, per unanimitat s’acorda: 
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1r.  Aprovar les Bases del Premi Batec per a la Recerca i Innovació Educativa. 
 
2n.  Aprovar la 16na. Convocatòria del Premi Batec a la Recerca i Innovació Educativa. 
 
 
 
17.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 2012  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2013, la Liquidació del 
Pressupost de l'Ajuntament, corresponent a l'exercici de 2012, i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova el 
text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la 
mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-12 . . . . . . . 80.917.241,92 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents de  pagament  
       a 31-12-12   . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  33.039.610,97 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . .  23.064.509,82 
 
     -Resultat pressupostari ajustat  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  22.859.249,33 
 
 c)  –Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament a 31-12-12. . . . . . . . . . . . . . . . .   83.946.788,42 
 
       - Obligacions pendents de pagament a 31-12-12 . . . . . . . . . . . .   41.867.878,16 
              
       - Fons líquids a 31-12-12 . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . .     5.608.352,05 
 
       - Romanent de Tresoreria. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .    47.687.262,31 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .    31.696.882,44 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament 
          afectat. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .    6.352.677,92 
 
       - Romanent de Tresoreria per a despeses generals. . . . . . . . . .   .  9.637.701,95 
 
 
 
18.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICI PAL D’OCUPACIÓ 
“SALVADOR SEGUÍ” 2012 

Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2013, la Liquidació del 
Pressupost de l'Institut  Municipal d’Ocupació “Salvador Seguí”, corresponent a l'exercici 
de 2012, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
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a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-12 . . . . . . .  1.446.034,29 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents de  pagament  
       a 31-12-12  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .       396.528,66 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . .   – 583.386,20 
 
     -Resultat pressupostari ajustat  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .       275.387,14  
 
 c)  –Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament a 31-12-12. . . . . . . . . . . . . . . . .     1.443.921,22 
 
       - Obligacions pendents de pagament a 31-12-12 . . . . . . . . . . . .        764.973,28 
              
       - Fons líquids a 31-12-12 . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . .          82.683,10 
 
       - Romanent de Tresoreria total . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .          761.631,04 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             4.738,11 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament 
          afectat. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .       576.133,72 

       - Romanent de Tresoreria per a despeses generals. . . . . . . . . .         180.759,21 

 
19.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICI PAL D’INFORMÀTICA 
DE LLEIDA 2012 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2013, la Liquidació del 
Pressupost de l’Institut Municipal d'Informàtica de Lleida, corresponent a l'exercici de 
2012, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, 
es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-12 . . . . . . .    416.637,96 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents de  pagament  
       a 31-12-12  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .           2.087,90 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . .        76.622,22 
 
     -Resultat pressupostari ajustat  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .         60.870,71  
 
 c)  - Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament a 31-12-12. . . . . . . . . . . . . . . . .         416.741,41 
 
       - Obligacions pendents de pagament a 31-12-12 . . . . . . . . . . . .         363.914,61 
              
       - Fons líquids a 31-12-12 . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . .             3.733,09 
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       - Romanent de Tresoreria total . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             56.559,89 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .                 730,55            
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament  
          afectat. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .                  0,11 

       - Romanent de Tresoreria per a despeses generals. . . . . . . . . .           55.829,23 
 
 
20.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICI PAL DE COMERÇ, 
MERCATS I CONSUM DE LLEIDA 2012  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2013, la Liquidació del 
Pressupost de l'Institut Municipal de Comerç, Mercats i Consum de Lleida, 
corresponent a l'exercici de 2012, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del 
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar 
el següent: 
 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-12 . . . . . . .       67.760,48 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents de  pagament  
       a 31-12-12  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .          31.869,87 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . .       – 1.278,98 
 
     -Resultat pressupostari ajustat  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .           6.345,46  
 
 c)  - Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament a 31-12-12. . . . . . . . . . . . . . . . .          72.561,22 
 
       - Obligacions pendents de pagament a 31-12-12 . . . . . . . . . . . .          41.549,82 
              
       - Fons líquids a 31-12-12 . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . .            4.406,21 
 
       - Romanent de Tresoreria total . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             35.417,61 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             34.738,83            
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament  
          afectat. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .                - - - 

       - Romanent de Tresoreria per a despeses generals. . . . . . . . . .                678,78 
 
 
 
21.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE TURISME DE LLEIDA  2012  
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Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2013, la Liquidació del 
Pressupost de Turisme de Lleida, corresponent a l'exercici de 2012, i en compliment 
d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-12 . . . . . . .    331.505,81 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents de  pagament  
       a 31-12-12  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .       192.632,24 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . .   –  55.407,85 
 
     -Resultat pressupostari ajustat  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .        80.477,16 
 
 c)  –Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament a 31-12-12. . . . . . . . . . . . . . . . .       347.878,35 
 
       - Obligacions pendents de pagament a 31-12-12 . . . . . . . . . . . .        359.858,92 
              
       - Fons líquids a 31-12-12 . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . .        134.874,67 
 
       - Romanent de Tresoreria total . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .          122.894,10 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .            22.949,04 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament 
          afectat. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .         20.741,05 

       - Romanent de Tresoreria per a despeses generals. . . . . . . . . .           79.204,01 
 
 
22.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICI PAL D’ACCIÓ 
CULTURAL 2012  
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2013, la Liquidació del 
Pressupost de l’Institut Municipal d’Acció Cultural, corresponent a l'exercici de 2012, i 
en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es 
dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-12 . . . . . . .    864.024,74 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents de  pagament  
       a 31-12-12  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .          3.224,31 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . .   – 200.933,84 
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     -Resultat pressupostari ajustat  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .          8.449,88 
 
 c)  –Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament a 31-12-12. . . . . . . . . . . . . . . . .       844.784,84 
 
       - Obligacions pendents de pagament a 31-12-12 . . . . . . . . . . . .       844.629,22 
              
       - Fons líquids a 31-12-12 . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . .          21.576,69 
 
       - Romanent de Tresoreria total . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .            21.732,31 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             8.081,99 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament 
          afectat. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             - - -  
 
       - Romanent de Tresoreria per a despeses generals. . . . . . . . . .           13.650,32 
 
 
23.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICI PAL D’ACCIÓ 
ESPORTIVA 2012 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2013, la Liquidació del 
Pressupost de l’Institut Municipal d'Acció Esportiva, corresponent a l'exercici de 2012, i 
en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es 
dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-12 . . . . . . .     367.726,41 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents de  pagament  
       a 31-12-12  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .           7.967,35 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . .     –   1.865,98 
 
     -Resultat pressupostari ajustat  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .           6.101,37 
 
 c)  –Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament a 31-12-12. . . . . . . . . . . . . . . . .        371.324,87 
 
       - Obligacions pendents de pagament a 31-12-12 . . . . . . . . . . . .        147.871,08 
              
       - Fons líquids a 31-12-12 . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . .           35.552,38 
 
       - Romanent de Tresoreria total . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .           259.006,17 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .            64.976,86 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament 
          afectat. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             - - -  
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       - Romanent de Tresoreria per a despeses generals. . . . . . . . . .          194.029,31 
 
 
24.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’INSTITUT MUNICI PAL D’EDUCACIÓ 
2012 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2013 la Liquidació del 
Pressupost de l'Institut Municipal d’Educació, corresponent a l'exercici de 2012, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de cobrament a 31-12-12 . . . . . . .   1.071.414,87 
 
    -Obligacions pressupostàries pendents de  pagament  
       a 31-12-12  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .          93.660,90 
 
 b) -Resultat  pressupostari de l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  . .    -  215.313,06 
 
     -Resultat pressupostari ajustat  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .           4.536,55 
 
 c)  –Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament a 31-12-12. . . . . . . . . . . . . . . . .      1.071.255,91 
 
       - Obligacions pendents de pagament a 31-12-12 . . . . . . . . . . . .      1.039.664,48 
              
       - Fons líquids a 31-12-12 . . . . . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . . . . . . . .            80.210,23 
 
       - Romanent de Tresoreria total . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .            111.771,66 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             99.129,35 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a despeses amb finançament 
          afectat. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             - - -  
 
       - Romanent de Tresoreria per a despeses generals. . . . . . . . . .            12.642,31 
 
 
 
25.- DONAR COMPTE AL PLE DELS INFORMES REFERENTS A L’ACOMPLIMENT 
DE L’OBJECTIU D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA, DE L’AV ALUACIÓ DEL 
COMPLIMENT DEL PLA DE SANEJAMENT I INFORMACIÓ ORDRE  
HAP/2105/2012, D’1 D’OCTUBRE REFERENT A LA LIQUIDAC IÓ DEL 
PRESSUPOST 2012. 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, segons el qual: 
 
En compliment d’allò previst a la Llei orgànica 2/2012 de 27 d’abril d’Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat, i Ordre HAP/2015/2012 d’1 d’octubre, en la seva 
aplicació a les entitats locals, la Intervenció ha emes informe corresponent. 
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Així mateix en compliment de l’establert en el RDL 5/2009, s’ha avaluat el compliment 
del pla de sanejament. Les dades establertes en aquest informe relatives a la execució 
real coincideixen amb la liquidació del pressupost aprovada per l’Alcalde en data 28 de 
febrer de 2013. 
 
Les dades de la liquidació es traslladen als corresponents organismes de tutela 
financera dels plans vigents, tant de  l’Administració del Estat com de l’Administració 
de la Generalitat de Catalunya, amb els formats que cada organisme requereixi. 
  
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat dels informes abans esmentats 
referents a l’acompliment de l’objectiu d’estabilitat pressupostària, de l’avaluació del 
compliment del pla de sanejament així com dels informes a que fa referència l’Ordre 
HAP/2015/2012, d’1 d’octubre referent a la liquidació del pressupost 2012. 
 
 
26.-EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES 
EFECTUADES A L’ANY 2012 I ANTERIORS. 
 
Vista la relació de despeses efectuades durant l’any 2012 i anteriors, per atendre 
serveis municipals, sense la corresponent consignació pressupostària i el dictamen de 
la Comissió d’Economia i Hisenda, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 5  
vots en contra del Grup Municipal del PP i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, 
s’aprova: 
 
Reconèixer crèdits relacionats amb les despeses abans esmentades, per un import 
total de 5.103.379,86 EUR,  per al seu pagament amb càrrec a les consignacions del 
Pressupost Municipal 2013, condicionat a l’efectivitat de la modificació pressupostària 
realitzada per aplicar el Romanent Líquid de Tresoreria al finançament de les 
operacions pendents d’aplicar al pressupost. 
 
 
27.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESS UPOST DE 
L’AJUNTAMENT 2013 (I) 
 
Vist el dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, i l’informe de l’interventor,  amb 
15 vots a favor del Grup Municipal del PSC, 5  vots en contra del Grup Municipal del 
PP i 6 abstencions del Grup Municipal de CiU, s’acorda: 
 
1r.  Aprovar l’expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l’Ajuntament 
2013 (I), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols, declarant la no 
discrecionalitat de les despeses aplicades amb càrrec al fons de contingència, d’acord 
amb les bases d’execució del pressupost i l’article 31 de la Llei Orgànica 2/2012: 
 

ESTAT DE DESPESES 
-Augments- 

 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . . 9.291.521,87 
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-Disminucions- 
CAPITOL                         TOTAL CAPITOL 

2. . . . . . . . . . . . . . . 152.638,59 
5. . . . . . . . . . . . . . . 863.166,29 

 
 
 

ESTAT D’INGRESSOS 
-Augments- 

CAPÍTOL                              IMPORT 
8. . . . . . . . . . . . . . 8.275.716,99 

 
 

R E S U M 
Augment de despeses .................................... 9.291.521,87 
Disminució de despeses ................................. 1.015.804,88         8.275.716,99 
Augment d’ingressos .............................................................         8.275.716,99 
                                                                                                         ANIVELLAT 
                                                                                                         
2n.  Aprovar la documentació que es detalla en l’índex general de documents generals 
de l’expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
3r. De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d’exposició pública, 
l’acord d’aprovació de l’expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de 
l’Ajuntament 2013 (I), es considerarà aprovat definitivament, sotmetent-se 
posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel Reial decret 
legislatiu 2/2004. de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 
28.- EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL  2.9 TAXA PER 
MERCATS 
 
Vist l’expedient tramitat al respecte, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovar l’Ordenança Fiscal 2.9 Taxa per mercats que es concreten a continuació 
amb les modificacions que es detallen en l’expedient. 
 
2n. Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aquest acord s’exposarà al públic al tauler d’edictes de l’Ajuntament 
durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran 
examinar l’expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L’anunci 
d’aquesta exposició s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un 
dels diaris que tinguin més difusió de la província. 
 
3r. Si un cop finit el període d’exposició no s’ha presentat cap reclamació, s’haurà 
d’entendre com a definitivament aprovat l’acord de modificació de les ordenances 
fiscals no impugnades, de conformitat amb allò disposat en l’article 17.3 del mateix text 
legal. 
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4t. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
29.- APROVACIÓ CONVOCATÒRIA DE 2013 PER A LA CONCES SIÓ DE 
MICROCRÈDITS PER AFAVORIR L’AUTOOCUPACIÓ JUVENIL I LA CREACIÓ 
D’EMPRESES PROMOGUDES PER JOVES  
 
Vista la proposta de la cap de Secció de Joventut, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Establir la convocatòria que es regirà per les bases publicades al BOP en data 15 
de desembre de 2012, que oportunament es van sotmetre a exposició pública i que 
s’adjunten al present informe i segons els principis d’igualtat i no discriminació, de 
publicitat, transparència, concurrència competitiva, objectivitat, eficàcia i eficiència, 
establerts en l’art. 17 de la Llei 38/2003 de 17 de novembre General de Subvencions. 
 
2n. L’import de la convocatòria per a la concessió de microcrèdits per afavorir 
l’autoocupació juvenil i la creació d’empreses promogudes per joves per a l’any 2013 
és de 150.000 € amb càrrec a la partida 05.2322.83100. Hi podrà haver més d’una 
convocatòria anual si, un cop resolta la primera convocatòria hi hagués romanent. 
 
3r.  El termini de presentació de les sol·licituds serà d’un mes des de l’endemà de la 
publicació d’aquesta convocatòria al Butlletí Oficial de la Província. Si el termini 
finalitzés en dissabte, diumenge o dia festiu, aquest termini es prorrogarà fins el 
següent dilluns o dia hàbil posterior. 
 
4t.  L’òrgan instructor serà el Regidor de Joventut segons estableix la Secció VII de les 
Bases.  
La comissió tècnica, segons estableix la Secció V, estarà integrada per la Directora de 
Serveis a les Persones i Ocupació Sra. Montserrat Gil de Bernabé Sala; el Director de 
la Regidoria de Promoció Econòmica i Indústria Sr. Jordi Baulenas Balsells, els tècnics 
de Global Lleida Sr. Bernardo Soler Solana i Sra. Marissa Benítez Florejachs, la Cap 
de Secció de Joventut Sra. Emília Corona Calvet i la Cap d’Unitat Tècnica d’Informació 
Juvenil Sra. Gemma Domingo Llobet. 
 
5è. Els terminis per a l’inici de l’activitat empresarial, en cas de ser negocis de nova 
creació, d’inici i finalització del retorn del microcrèdit, així com l’import global i de les 
condicions de retorn es fixaran en el conveni entre la persona beneficiària i 
l’Ajuntament de Lleida. 
 
6è. Els criteris objectius en base als quals s’atorgaran microcrèdits es concreten en les 
bases adjuntes.  
 
7è. En substitució de la documentació requerida a la secció IV, punt 5, apartat b, 
relativa al certificat de no tenir deutes amb la Tresoreria de la Seguretat Social, les 
persones sol·licitants hauran d’aportar una autorització a l’Ajuntament de Lleida per a 
que pugui consultar aquestes dades. 
S’adjunten tots els models de documents corresponents a aquesta convocatòria. 
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30.- CONCESSIÓ D’AJUT PER AL MANTENIMENT DE L’OFICI NA DE 
L’AGERMANAMENT EN EL MARC DE L’AGERMANAMENT LLEIDA- LÉRIDA 
TOLIMA COLÒMBIA 2013  
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar la concessió de subvenció amb caràcter excepcional per tal de sufragar les 
despeses generades pel cost de manteniment de l'Oficina de l'agermanament de 
Lleida-Lérida a Lérida (Colòmbia) ubicada dins la Casa de la Cultura " Ciutat de 
Lleida", amb les característiques següents: 
 
Projecte CONCESSIÓ D’AJUT PER  AL MANTENIMENT DE 

L’OFICINA DE L’AGERMANAMENT EN EL MARC DE 
L’AGERMANAMENT LLEIDA-LÉRIDA TOLIMA COLÒMBIA 
2013 

subvenció 2.000€ 

Proveïdor:  SENTIDO HUMANO 
NIT 809010425-4 

Partida: 05/2323/490,00 

 
2n. Al tractar-se d’un projecte de cooperació directa, fruit de l’Agermanament entre la 
ciutat de Lleida i Lerida- Tolima - Colòmbia i donades les característiques d’aquesta 
subvenció, el finançament del mateix serà del 100%. 
 
3r. Es lliurarà una bestreta del 100% de l’esmentada subvenció, eximida de garantia, 
dintre del segon semestre de l’any en curs. 
 
4t. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal, amb termini màxim d’entrega de l’informe final fins a 31/03/2014. 
 
 
31.- APROVACIÓ DE LA COL·LABORACIÓ PER A LA COORDIN ACIÓ DE 
L’AGERMANAMENT DELS MUNICIPIS DE LLEIDA I LÉRIDA – TOLIMA 
COLÒMBIA 2013 
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació Internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar  la col·laboració per a la coordinació de l’Agermanament  dels municipis de 
Lleida i Lérida  a Lérida – Tolima- Colòmbia, amb les característiques següents: 
 
Projecte COL·LABORACIÓ PER LA COORDINACIÓ DE 

L’AGERMANAMENT DELS MUNICIPIS DE LLEIDA 
I LÉRIDA- TOLIMA – COLÒMBIA 2012. 

Subvenció 7.200€ 
Pagament anual  de 7.200€ 
Corresponent als mesos de gener / desembre 2013 
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Proveïdor:  SENTIDO HUMANO 
NIT 809010425-4 
Partida: 05/2323/490,00 

 
2n. Les funcions de coordinació a desenvolupar seran les següents: 
 
• Representar a L'Ajuntament de Lleida en quant a projectes vinculats  directament a 
l’impuls de l’Agermanament.  
• Canalitzar les peticions de les entitats, grups, organismes, i del propi Ajuntament 
de Lleida i del Comité d’Agermanament de Lleida. 
• Realitzar una primera selecció de propostes de projectes a desenvolupar dins de 
l'Agermanament. 
• Vincular el funcionament de l'Agermanament al Comitè de Hermanamiento de 
Lérida i desenvolupar les funcions necessàries perquè aquest Comitè funcioni 
efectivament. 
• Realitzar tots aquells contactes institucionals necessaris per al correcte 
desenvolupament de  l'Agermanament. 
• Potenciar possibles projectes que serveixin per dinamitzar i donar projecció al 
municipi de Lérida. 
• Coordinar-se periòdicament amb els responsables de l'Ajuntament de Lleida. 
• Mantenir contacte i servir de recolzament a totes aquelles associacions, 
institucions de Lleida que volguessin treballar en el marc de l'Agermanament. 
• Sentido humano s'obliga a fer front a les obligacions en concepte de costos socials 
que es determinen en la legislació colombiana per a les prestacions de serveis. 
 
3r. Al tractar-se d’un projecte de cooperació directa, fruit de l’Agermanament entre la 
ciutat de Lleida i Lerida- Tolima - Colòmbia i donades les característiques d’aquesta 
subvenció, el finançament del mateix podrà arribar al 100%. 
 
4t. Els pagaments es lliuraran en concepte de bestreta, eximida de garantia,imputable 
a la partida pressupostària municipal per l’exercici del 2012. 
 
5è. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal, amb termini màxim d’entrega de l’informe final fins a 31/03/2014.  
 
 
32.- APROVACIÓ DE LES BASES I PRIMERA CONVOCATÒRIA DE 2013 PER A 
LA CONCESSIÓ DE MICROCRÈDITS PER AFAVORIR L’AUTOOCU PACIÓ 
FEMENINA I LA CREACIÓ D’EMPRESES PROMOGUDES PER DON ES 
 
Vista la proposta de la directora de Serveis a les Persones, Ocupació, Cultura, 
Educació i Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació de les bases de microcrèdits per a afavorir l’autoocupació femenina i la 
creació d’empreses promogudes per dones de la Regidoria Drets Civils, Cooperació i 
Igualtat, segons la línia subvencionadora contemplada en el  “Pla estratègic de 
subvencions de l’Ajuntament de Lleida 2008-2010”, prorrogat mitjançant les Bases 
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d’execució del pressupost municipal per al 2013. Aquestes bases seran exposades al 
públic, mitjançant edicte al BOP de Lleida i al tauler d`anuncis municipals. 
Transcorregut aquest termini, i en el cas que no es presenti cap reclamació i/o 
al·legació, l’acord d’aprovació de les bases esdevindrà definitiu de forma automàtica. 
 
2n. Simultàniament s’aprova la primera convocatòria de microcrèdits per a afavorir 
l’autoocupació femenina i la creació d’empreses promogudes per dones de la 
Regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat. Aquesta tindrà un termini de 
presentació de sol·licituds  d’un mes des de l’endemà de la publicació d’aquestes 
bases i de la convocatòria al Butlletí Oficial de la Província.  
 
3r. L’import de la primera convocatòria per a la concessió de microcrèdits per afavorir 
l’autoocupació femenina i la creació d’empreses promogudes per dones per a l’any 
2013 és de 300.000 € amb càrrec a la partida 05.2324.83100. 
 
Hi podrà haver més d’una convocatòria anual si, un cop resolta la primera convocatòria 
hi hagués romanent. 
 
4t. Aprovar el nomenament de l’Òrgan Instructor d’aquesta línia subvencionadora de la 
regidoria de Drets Civils, Cooperació i Igualtat en la persona de la regidora Sra. Maria 
Rosa Ball Papiol. 
 
5è. Aprovar el nomenament de les persones que integren la comissió tècnica 
avaluadora: 
 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé i Sala, Directora de Serveis a les Persones, Ocupació, 
Cultura, Educació i Esports  
Sr. Bernardo Soler Solana, tècnic de Promoció Econòmica 
Sra. Marissa Benítez Florejachs, tècnica de Promoció econòmica 
Sra. Sílvia Puertas Novau,  cap de la Unitat Tècnica de Polítiques d’Igualtat 
Sr. Jordi Baulenas i Balcells,  director de Comerç, Mercats i Consum 
Comptaran amb l’assessorament de persones tècniques del Consorci de Promoció 
Econòmica de Lleida i/o del Consorci GlobaLleida 
 
6è. Es delega expressament en la Junta de govern local i en l’Alcaldia (indistintament) 
la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació amb l’adopció de les 
mesures pertinents i en relació a una eventual modificació en el termini de presentació 
de sol·licituds.  
 
7è. La Junta de Govern Local procedirà a l’aprovació de la segona convocatòria per a 
l’any 2013, si escau, un cop finalitzada la primera. 
 
 
 
33.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ SUBSCRI T EL 20-2-2013 
ENTRE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I ENDESA DISTRIBUCION ELECTRICA SLU 
PER A L’EXECUCIÓ I AVAL D‘OBRES A LA VIA PÚBLICA DE  LLEIDA 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
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1r. Aprovar el Conveni de col·laboració, subscrit en data 20 de febrer de 2013, entre 
l’Ajuntament de Lleida i l’entitat ENDESA DISTRIBUCION ELECTRICA SLU, per a 
l’execució i aval d’obres a la via pública de Lleida. 
 
2n. Delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde la resolució de totes les incidències derivades de 
l’execució d’aquest acord. 
 
3r. Notificar l’acord als interessats. 
 
 
34.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE COL·LABORACI Ó ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, CLÍNICA TERRES DE PONENT SL U I QUINTALIA 
AGRUPACIÓ SLU, RELATIU ALS EDIFICIS I TERRENYS MUNI CIPALS STUATS A 
L’AV. PRAT DE LA RIBA, 79-81 I PASSATGE DE LA PREMS A, 5 BAIXOS, I ELS 
DE TITULARITAT DEL GRUP ALIANÇA, SITUATS AL CARRER MIQUEL 
BATLLORI 1-23 I JOSEP IRLA, 2 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovar el text del Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida, Clínica 
Terres de Ponent, SLU i Quintalia Agrupació, SLU, relatiu als edificis i terrenys 
municipals situats a l’Avinguda de Prat de la Riba, 79-81 i Passatge de la Premsa, 5, 
baixos i els de titularitat del Grup Aliança, situats al carrer de Miquel Batllori 1 - 23 i 
Josep Irla, 2. 
 
2n.  En virtut del conveni de col·laboració esmentat en el punt anterior, atorgar la 
concessió demanial sobre dues finques  municipals de l’Av. Prat de la Riba, 79-81 i 
Passatge La Premsa, 5, per un procediment d’adjudicació directa, a les entitats  
CLINICA TERRES DE PONENT SLU i QUINTALIA AGRUPACIÓ SLU. Les finques 
s’hauran de continuar destinant a activitats hospitalàries i les connexes amb aquestes.  
 
3r.  La plena eficàcia del Conveni de col·laboració restarà condicionada a què, en el 
termini de 30 dies a què es sotmetrà a informació pública, no es presentin al·legacions 
i reclamacions. 
 
4t.   Delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde o, si s’escau, a la Junta de Govern Local, per a la 
resolució de les al·legacions i reclamacions que es pugin presentar. Igualment, facultar 
a l’Il·lm. Sr. Alcalde, amb poders tan amplis com calguin, per a l’execució d’aquest 
acord i de totes les incidències que se’n derivin, així com per a la formalització del 
Conveni. 
 
 
35.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L ’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA, L’EMPRESA MUNICIPAL D’URBANISME SL I EL COL·LEGI DE 
PROCURADORS DELS TRIBUNALS DE LLEIDA, PER AJUDAR A LES PERSONES 
O FAMÍLIES EN SITUACIÓ DE VULNERABILITAT EN UNA DIL IGÈNCIA DE 
LLANÇAMENT DE RESIDÈNCIA HABITUAL D’UN PROCEDIMENT DE 
DESNONAMENT O D’EXECUCIÓ HIPOTECÀRIA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
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1r. Aprovar el Conveni de col·laboració, subscrit l’1 de març de 2013, per l’Ajuntament 
de Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL i el Col·legi de Procuradors 
dels Tribunals de Lleida per ajudar a les persones o famílies en situació de vulnerabilitat 
en una diligència de llançament de vivenda habitual d’un procediment de desnonament 
o execució hipotecària. 
 
2n. Facultar i delegar a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la resolució de totes les incidències 
derivades de l’execució d’aquest acord. 
 
 
36.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVE S QUE HA DE 
REGIR EL CONTRACTE ADMINISTRATIU ESPECIAL PER A LA CONTRACTACIÓ, 
MITJANÇANT PROCEDIMENT OBERT, DEL SERVEI ENERGÈTIC I EL 
MANTENIMENT INTEGRAL AMB GARANTIA TOTAL I DE CONSER VACIÓ DE 
L’ENLLUMENAT PÚBLIC DE LLEIDA, TENDENT A LA IMPLANT ACIÓ DE 
TECNOLOGIES “SMART CITY” I INCLOENT LA CONTRACTACIÓ  DE PERSONES 
AMB DIFICULTATS PARTICULARS D'INSERCIÓ EN EL MERCAT  LABORAL O 
RISC D'EXCLUSIÓ SOCIAL 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 
11 abstencions dels grups municipals de CiU i PP,  s’acorda: 
 
1r.- Aprovar el  Plec de Clàusules Administratives i Prescripcions Tècniques que ha de 
regir el contracte administratiu especial per a la contractació, mitjançant procediment 
obert, del servei energètic i el manteniment integral amb garantia total i de conservació 
de l’enllumenat públic de Lleida, tendent a la implantació de tecnologies “smart city” i 
incloent la contractació de persones amb dificultats particulars d'inserció en el mercat 
laboral o risc d'exclusió social, per un valor estimat del contracte, als efectes d’allò que 
disposen l’article 88 i concordants del TRLCSP, és de 14.844.955,56 €, IVA inclòs i 
una durada de 12 anys, iniciant-se procediment licitatori de forma ordinària, mitjançant 
procediment obert amb diversos criteris d’adjudicació, d’acord amb allò  establert a 
l’art. 157 del RDL 3/2011, de 14 de novembre pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
de Contractes del Sector Públic. 
 
2n- Iniciar procediment licitatori de forma ordinària, mitjançant procediment obert amb 
diversos criteris d’adjudicació, d’acord amb allò  establert a l’art. 157 del RDL 3/2011, 
de 14 de novembre pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector 
Públic. 
 
 
37.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL URBANÍS TIC PER A LA 
IMPLANTACIÓ D’UNA LÍNIA AÈRIA D’ALTA TENSIÓ PEL SUB MINISTRAMENT 
D’ENERGIA ELÈCTRICA A L’ÀREA DE SERVEIS SITUADA A L A CARRETERA DE 
TORRE-SERONA, POLÍGON 12, PARCEL·LA 48 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, amb 20 vots a favor dels grups 
municipals del PSC i PP i 6 abstencions del  Grup Municipal de CiU,  que suposa el vot 
favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda:  
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1r. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla especial urbanístic per la implantació d’una 
línia aèria d’alta tensió pel subministrament d’energia elèctrica a l’àrea de serveis 
situada a la carretera de Torre-Serona, Polígon 12, Parcel·la 48, promogut per Serica 
Subirats, SL. 
 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
38.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUA L DEL PLA 
GENERAL DE LLEIDA PER REORDENAR L'EDIFICACIÓ EN ELS   CARRERS 
ESPÍGOL, GINESTA I ROMANÍ DEL BARRI DE PARDINYES DE  LLEIDA 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 26 regidors 
presents que composen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda:  
 
1r.   APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla general de Lleida 
per reordenar l’edificació en els carrers Espígol, Ginesta i Romaní, del barri de 
Pardinyes de Lleida, promogut per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, 
modificat per la Llei 3/2012, del 22 de febrer, de modificació del text refós de la Llei 
d’urbanisme. 
 
 
39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU EN DEFENSA DEL  MODEL PROPI DE 
COMERÇ I DE SUPORT A LA PROPOSICIÓ DE LLEI D’HORARI S COMERCIALS 
 
Amb 21 vots a favor dels grups municipals de CiU i PSC i 5 vots en contra del Grup 
Municipal del PP, s’acorda aprovar la següent moció 
 
1r. Instar al govern central que no s’extralimiti en les seves competències i no vulneri la 
competència exclusiva de la Generalitat de Catalunya en matèria de comerç (art. 121 
de l’Estatut d’Autonomia de Catalunya), tot retirant el recurs d’inconstitucionalitat 
presentat davant el TC contra la llei catalana.  
 
2n. Donar ple suport a la tramitació de la Llei d’horaris comercials pel procediment 
d’urgència extraordinària, per tal de preservar el model català i bloquejar les 
ingerències estatals, així com també al recurs d’inconstitucionalitat  que presentarà el 
Govern de la Generalitat contra el Reial Decret-Llei d’horaris comercials del govern 
espanyol. 
 
3r. Donar trasllat de la present moció al President de la Generalitat de Catalunya, a la 
Presidenta del Parlament de Catalunya, a la Secretaria de Estado de Comercio del 
Ministerio de Economia y Competitividad, així com a les associacions de comerciants 
del municipi.  
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40.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER L’ELABORAC IÓ D’UN PLA 
MUNICIPAL DE FOMENT DE LA LECTURA A LLEIDA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció: 
 
1r.  L'ajuntament de Lleida treballarà conjuntament amb la Generalitat de Catalunya en 
el Pla Nacional de lectura (2012-2016), Impuls de la lectura: 100% lectors per tal de 
fomentar el hàbits de lectura de la ciutadania. 
2n. L'ajuntament de Lleida refermarà l’aposta per la lectura i proposarà a la societat 
lleidatana mesures, idees i activitats concretes adreçades a impulsar i fomentar l’hàbit 
de la lectura entre la ciutadania. Crearà noves iniciatives i és sumarà a les que ja 
s'estan realitzant, mediant i optimitzant els recursos. 
 
3r. L'ajuntament de Lleida treballarà per tal de promoure des de les diferents 
regidories, institucions, entitats i col•lectius ciutadans totes aquelles activitats i 
processos que afavoreixin el foment de la lectura.  
 
 
41.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC PER REBAIXAR ELS CÀNONS 
D’AIGUA QUE GRAVEN ALS CIUTADANS DE LLEIDA  
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent moció:  
 
1r. Demanar al  Govern de l’Estat i el Govern de la Generalitat que resolguin la 
duplicitat impositiva i/o conflicte de competències que pateixen els municipis i els 
ciutadans lleidatans pel pagament del “Canon de control de vertidos” al Govern de 
l’Estat i del “Cànon de l’Aigua” al Govern de la Generalitat, a través de la subvenció 
directa per part de l’ACA com ha fet fins al 2011 o bé deduint del “Canon de control de 
vertidos”  l’import del “Cànon de l’Aigua” que paguen els municipis lleidatans, establint 
els convenis necessaris entre les dues administracions com es contempla al Reial 
Decret Llei abans esmentat.  
 
2n. Exigir al Govern de la Generalitat que mantingui els coeficients reductors que venia 
aplicant històricament en el “Cànon de l’Aigua” als municipis catalans de la conca de 
l’Ebre, ja que la seva eliminació incrementa la situació de greuge comparatiu entre els 
consumidors lleidatans, que han de fer front a una major pressió fiscal sobre un bé 
bàsic com és l’aigua, i la resta de consumidors de Catalunya. 
 
 
42.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA A SER VEIS SANITARIS. 
SERVEI DE REHABILITACIÓ DE L’HOSPITAL UNIVERSITARI ARNAU DE 
VILANOVA  
 
Amb 20 vots a favor dels grups municipals del PP i PSC i 6 vots en contra del Grup 
Municipal de CiU, s’acorda: 
 
1r. La Paeria insta al Govern de la Generalitat i al Govern de l’Estat, que acabin amb 
les retallades en els serveis sanitaris i busquin alternatives consensuades per millorar 
l’eficiència del sistema. 
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2n. L’Ajuntament de Lleida insta al Govern de la Generalitat a que incrementi els 
recursos humans i tècnics del servei de Rehabilitació de l’Hospital Universitari Arnau 
de Vilanova i Hospital Santa Maria de Lleida per tal d’evitar el col·lapse dels pacients i 
oferir un servei més eficient i adequat. 
 
3r. Donar trasllat d’aquest acord al Govern de l’Estat, al Govern de la Generalitat de 
Catalunya, al Departament de Salut i al seu conseller Boi Ruiz, als Serveis Territorials 
de Salut a Lleida i al Gerent del Servei Català de Salut a Lleida. 
 
 
 
INTERVENCIONS  
Abans de començar la sessió, el Sr. alcalde vol  fer arribar el condol de la corporació a 
la família de la víctima d’un accident ferroviari que s’ha produït fa poc en un pas a nivell 
al municipi d’Alcoletge.  
 
 
Debat conjunt dels punts números 17 al  27 relatius  als expedients de liquidació 
del pressupost de l’any 2012 i a l’expedient de mod ificacions de crèdits al 
pressupost de l’Ajuntament de l’any 2013 (I)  
 
La Sra. Mínguez  fa una explicació general sobre el conjunt de punts objecte del debat,  
fet que suposa passar comptes dels resultats econòmics de l’exercici de l’any 2012. 
Destaca que la situació financera de les administracions i de les famílies continua sent 
molt complicada. No comparteix les acusacions que es fan en relació amb els 
ajuntaments com a causants del dèficit públic; comenta que gran part dels retards en els 
pagaments vénen motivats per la restricció del crèdit i pels impagaments per part 
d’altres administracions. La liquidació del pressupost de l’any 2012 té un resultat 
numèricament positiu que qualifica de satisfactori. El romanent positiu serà distribuït 
mitjançant l’expedient de modificació de crèdits i s’absorbiran els crèdits que ha calgut 
reconèixer. També es dóna compte dels informes que s’han elaborat en execució de la 
Llei d’estabilitat pressupostària i el Pla de sanejament. L’Ajuntament compleix 
rigorosament amb el Pla econòmic i financer i amb les previsions de la Llei d’estabilitat. 
El romanent líquid ha estat de 10,2 milions d’euros (9,6 milions de l’Ajuntament i 
600.000 euros dels organismes autònoms). Explica com es calcula el romanent líquid de 
tresoreria; explica també els motius pels quals totes les administracions han de fer 
expedients de reconeixement de crèdits, destaca especialment la dificultat que té la 
modificació de diverses partides pressupostàries. S’ha executat el 93% de la despesa 
pressupostada, de la qual s’ha pagat gairebé el 80%, amb una mitjana de 115 dies. 
Lluitem per reduir el temps de pagament als proveïdors, cosa especialment difícil, atès 
que no cobrem en el  temps previst  els deutes d’altres administracions. Tenim una 
capacitat  de retorn de les amortitzacions del 6,5% i una capacitat de retorn de deute viu 
propera al 17%. Destaca que tenim un deute pendent de cobrar d’altres administracions 
de 23,3 milions d’euros (3,3 milions de l’Estat, 4 milions de fons europeus i 16 milions de 
la Generalitat). S’han destinat 15,4 milions d’euros a inversions, dels quals s’ha 
adjudicat el 90%. Explica que l’expedient de modificació del pressupost de l’any 2013 
pretén dotar de partida suficient a determinades regidories per tal de respondre a 
l’expedient de reconeixement de crèdits que importa 5 milions d’euros (1 milió d’euros 
en factures i 4 milions en contractes i concessions). Del milió d’euros que es reconeix, la 
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meitat correspon a grans factures de consums i la resta a diferents factures de 
proveïdors. Creu que s’ha fet un ajust important en la despesa, amb un pressupost que 
va néixer amb unes retallades importants. La desviació pressupostària ha estat força 
ajustada. Dels 9,2 milions d’euros de la modificació de pressupost, 3,2 aniran a 
disminuir préstecs mitjançant una amortització extraordinària. Hem amortitzat en un any 
15,2 milions d’euros. L’endeutament, en relació amb l’anualitat teòrica, se situa al 8% 
anual sobre els ingressos, molt per sota de les anualitats teòriques recomanades 
financerament. No vol que aquestes dades s’interpretin amb un to triomfalista, ni massa 
optimista. L’exercici de l’any  2012 ha estat difícil, tot i que el tancament ha estat 
satisfactori, amb un romanent de tresoreria positiu. S’ha fet un gran esforç en la 
contenció de la despesa, cosa que es pot comprovar en la liquidació. Agraeix l’esforç 
que s’ha fet per complir aquests objectius. 
 
El Sr. Vilella  explica el contingut de les propostes de debat i critica que el 
reconeixement de crèdits sigui un fet habitual al nostre ajuntament. Es pot entendre que 
hi hagi despeses imprevistes (que cal pagar); no entén que cada any el Govern sigui 
incapaç de preveure tot un seguit de despeses com les que avui s’han de reconèixer. 
Qualifica el romanent líquid de tresoreria de sorprenent i creu que cal analitzar-ho al 
detall.  De les inversions previstes, només s’ha reconegut la despesa d’11 milions 
d’euros sobre els 15 milions previstos; així es fàcil presentar un superàvit. També crida 
l’atenció que el reconeixement de crèdits torni a ser milionari: 5,1 milions d’euros de 
factures no previstes i que cal pagar. L’any passat el reconeixement va ser de 3,2 
milions d’euros, l’anterior 2,3 milions i l’any 2009 era d’1 milió. Es demostra que el 
Govern ho fa pitjor cada any i gasten més del previst. S’ha explicat que la major part del 
reconeixement correspon a l’actualització de l’IPC del contracte d’Ilnet, quan només ha 
suposat 1,8 milions d’euros; la resta corresponen a altres factures del CRS o del Consell 
Comarcal que haurien d’estar previstes, ja que són despeses de periodicitat anual. 
Tornem a tenir factures que es registren el darrer dia de l’any, encara que la data de 
factura sigui de primavera o d’estiu; han comptabilitzat 131 factures registrades a 31 de 
desembre (amb dates de lliurament situades entre març i juny de 2012). L’Ajuntament 
continua sent mal pagador; no podem perjudicar els nostres proveïdors amb aquests 
retards. Creu que la dificultat per fer les modificacions de crèdits són excuses i recorda 
que el darrer expedient es va fer el mes de novembre passat. Lamenta l’excessiu 
reconeixement de crèdits i critica la manca d’eficiència en la gestió econòmica de la 
Paeria, malgrat el crèdit que l’Estat va  atorgar l’any passat  per pagar els proveïdors. 
Ara tornem a tenir factures pendents per valor de més de 5 milions d’euros. Qualifica la 
gestió econòmica de pèssima, la qual cosa comportarà que el crèdit de 18,7 milions 
d’euros que es va subscriure l’any passat es convertirà en més de  26 milions d’euros, si 
s’hi afegeixen els interessos corresponents. Hem d‘atendre els deutes que tenim. No 
podem fer servir l’excusa que la resta d’administracions no paga a l’Ajuntament allò que  
deu; la major part dels ingressos que provenen d’altres administracions són de l’Estat 
que paga puntualment. Explica que el Fons Nacional de Cooperació va pagar 2 milions 
més dels previstos inicialment. No es pot fonamentar la despesa en unes expectatives 
pressupostàries massa optimistes (com és el cas dels ingressos per la venda de solars 
o l’ICIO). Cal pressupostar de manera més correcta, sense que els ingressos no 
previsibles serveixin per augmentar la despesa. L’economia de la Paeria, cal orientar-la 
d’una altra manera: amb major contenció i diligència, pagant els proveïdors en el termini 
legal i limitant el reconeixement de crèdits. Cal controlar la despesa per evitar 
insuficiències de crèdit a final d’any. Per aquests motius no poden ser partícips de la 
gestió econòmica del Govern i per això votaran en contra dels reconeixements i de la 
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modificació de pressupost. No poden donar suport a una gestió econòmica que qualifica 
d’inadequada i que incrementa cada any el deute.  
 
El Sr. Postius  considera que enguany cal retre un homenatge al conjunt de la 
ciutadania de Lleida que han pagat puntualment i de manera eficient els tributs, la qual 
cosa ha fet que es pugui sostenir bona part de l’activitat municipal en un moment tan 
complicat com l’actual. No vol entrar en discussions sobre els deutes d’altres 
administracions, ja que tots els fons públics provenen de les aportacions dels ciutadans; 
cal analitzar com s’ha produït la despesa de l’Ajuntament durant l’any 2012. En primer 
lloc parlarà sobre el comportament dels ingressos; creu que la política expansiva de la 
fiscalitat municipal ha suposat el pagament de més impostos. En segon lloc insistirà en 
la manca de control de la despesa per part del Govern de la Paeria, de la qual destaca 
la desviació del capítol 2 que l’any passat va ser de 4,7 milions d’euros. En tercer lloc 
destacarà les conseqüències de la política general, amb 9,6 milions de desviació real 
del pressupost i un deute que continua creixent (actualment del 94% dels ingressos 
corrents). No comparteixen ni la forma ni el fons de la gestió pressupostària del Govern; 
tampoc la comparteix el Ministeri d’Economia que ens obliga a fer informes trimestrals 
(per tenir els comptes intervinguts), ni la Conselleria d’Economia de la Generalitat (que 
controla el Pla de sanejament) ni la pròpia Intervenció Municipal (tal com consta en 
l’informe que acompanya la liquidació). Pel que fa als ingressos, qualifica l’any passat 
de bo. La política expansiva de l’Ajuntament ha fet que es tinguin més ingressos dels 
previstos. Els ingressos corrents s’han comportat molt bé: s’ha recaptat molt més del 
previst amb plusvàlua, multes de circulació, etc. Creu que Lleida continua sent la capital 
dels impostos i es remet al rànquing tributari dels municipis espanyols de l’any 2012 on 
consta que tenim l’IBI més car de les capitals d’Espanya. També cal  considerar el 
sacrifici fet pels funcionaris de la corporació que van patir la retallada d’una de les 
pagues extraordinàries (4,5 milions d’euros); han augmentat les transferències corrents i 
les transferències de capital de l’Estat i de la Generalitat; en darrer lloc explica que s’ha 
fet una operació d’endeutament, amb un crèdit ICO, per pagar els proveïdors. No hi ha 
hagut el control necessari sobre la despesa corrent; creu que continua sent el mal 
endèmic d’aquest equip de govern. Creu que es va contra corrent en la necessària 
austeritat i que es donen les culpes als altres per excusar-se. No podem gastar més del 
que ingressem. Cal evitar la desviació de la despesa corrent i el reconeixement de 
crèdit. Hi ha marge per reduir despesa corrent; comenta, com a exemple, les despeses 
protocol·làries (l’any passat es van gastar en dinars més de 50.000 euros); bona part 
d’aquesta despesa és necessària, però es pot limitar. Tornem a tenir 5,1 milions d’euros 
en factures impagades; no serveix d’excusa que la major part sigui de grans proveïdors 
(comenta el detall dels deutes). Els ciutadans, que paguen puntualment els seus tributs, 
hauran de pagar aquestes desviacions. Queden pendents de pagar a entitats 1,16 
milions d’euros. S’amortitza deute, perquè estem obligats a fer-ho en tant que tenim 
prohibit subscriure crèdits. La dada que facilitem al Ministeri d’Economia sobre 
l’endeutament la situen en el 94% dels ingressos corrents. La situació financera és cada 
cop més delicada. El reconeixement de crèdit tindrà un impacte important sobre el 
pressupost de l’any 2013. Demana al Govern més modèstia i més humilitat. No podem 
culpar la Generalitat, l’Estat o la UE dels nostres mals; la ciutadania vol que els seus 
impostos es gastin bé i de manera responsable. Els majors ingressos no han de 
comportar increment de despeses: podem estalviar i pagar a temps. També podem 
estalviar per congelar l’IBI. Conclou dient que el pressupost ha comportat més impostos, 
una política expansiva de la recaptació i una mala gestió de la despesa per part del 
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Govern. Per aquests motius, s’abstindran de votar els expedients. Espera que l’any  
vinent no ens tornem a trobar amb les desviacions que hem vist enguany.  
 
La Sra. Mínguez  lamenta el posicionament dels grups de l’oposició. Creu que és un 
debat difícil per als dos grups, atès que cadascun dels seus partits governa a l’Estat o a 
la Generalitat. Durant l’any 2011 el Govern de l’Estat va decidir fer un canvi substancial, 
com és l’increment de l’IVA.  Aquest canvi, fet a mig any pressupostari, ha suposat un 
impacte evident i en cap cas previsible. La Generalitat,  a meitat d’any, va decidir 
canviar l’aportació que feia a les escoles bressol (de 1.600 euros/nen a 800 euros). 
Aquests fets eren completament imprevisibles i l’impacte pressupostari és evident. No 
s’ha produït més reconeixement de crèdit, perquè s’ha fet una gestió  acurada del 
pressupost. Recorda que en la seva primera intervenció ha agraït als regidors, als 
gestors i a la ciutadania la seva comprensió. El pressupost era complicat,  amb 
retallades i amb modificacions no previsibles. L’impacte de l’IVA va ser d’1,2 milions 
d’euros i el de les escoles bressol també va ser molt important. L’incompliment d’acords 
per altres administracions ha estat reiterat. Els interessos han pujat perquè les regles de 
joc han canviat; s’ha intentat centrifugar el deute d’altres administracions. Aquest és el 
dia a dia de qualsevol ajuntament. La Paeria no viu aïllada.  Està d’acord  que no es pot 
gastar més d’allò pressupostat; el que no es pot permetre és que no ens paguin (hi ha 
deutes pendents de l’any 2011). Estem avançant fons que ens deuen altres 
administracions i l’única solució que ens donen és demanar préstecs i pagar els 
interessos corresponents. No estem intervinguts; hem de donar compte trimestralment 
del compliment del Pla d’ajustament pressupostari. Tenim una ràtio de cobrament dels 
tributs del 82%, per això podem donar les gràcies a la ciutadania. No podem agrair 
l’actitud de la resta d’administracions, atès que no compleixen amb allò que està pactat i 
pressupostat. Només en escoles bressol la Generalitat ens deu 1,3 milions d’euros de 
l’any 2011; aquestes despeses han estat pagades i avançades per l’Ajuntament. Si les 
administracions tinguessin el mateix ràtio del compliment que la ciutadania seria molt 
més fàcil governar. Explica que l’any 2008 la Generalitat pagava durant l’exercici el 64% 
dels seus compromisos; ara estem al 27%. Explica també que el reconeixement de 
crèdits cada any és diferent; varia amb el context econòmic. La major part dels deutes 
no són amb empreses petites (que només suposen 500.000 euros). Comenta que tant la 
Diputació com el Consell Comarcal (com a administracions més properes) també fan 
reconeixement de crèdits i n’explica les xifres. Tothom entén que aquests expedients 
són normals i que no són una demostració de mala gestió. Gran part dels deutes 
reconeguts han estat resultat de negociacions amb els concessionaris o amb les altres 
administracions. No creu que sigui significatiu que el darrer dia de l’any, hagin estat 
entrades 131 factures sobre un total anual de més de 8.000. Explica que la major part 
de les despeses de dinars vénen motivades per actes (torronada, congressos, etc.). Diu 
que no es poden confondre els conceptes de “desviació” i “modificació”.  Les 
modificacions les aprova el Ple i  tothom les analitza; suposa moviment de partides i 
s’ha de justificar. La ràtio d’endeutament de l’Ajuntament és del 89,7% (que inclou els 18 
milions de crèdit demanat per l’impagament de les altres administracions); si no 
s’hagués de respondre a aquest deute la ràtio seria del 77,7 %. La tendència és a la 
baixa. L’endeutament del 94% és el càlcul fet quan no es té només en consideració 
l’endeutament bancari. El Ministeri vol que, al deute bancari, s’hi afegeixi la devolució 
pendent amb l’Estat de la PIE (ho explica amb detall).  
 
El Sr. Vilella  considera que els números presentats demostren que la gestió econòmica 
de l’Ajuntament no és la millor. Els funcionaris no tenen la culpa de la mala gestió. El 
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Govern de l’Estat va incrementar l’IVA, però també ha fet possible que l’Ajuntament 
pagués les factures d’un nombre important de proveïdors o que s’urbanitzi al Parc 
Científic de Gardeny (despesa que encara es deu íntegrament).   
 
El Sr. alcalde  interromp  el Sr. Vilella per aclarir que el deute del Parc Científic sobre la 
inversió feta és del 40% del total de la despesa feta, dels quals l’Ajuntament s’ha de fer 
càrrec del 20% i l’altre 20% correspon a la UdL. 
 
El Sr. Vilella  no qüestiona les dades facilitades per l’alcalde. Creu que sí que cal donar 
les gràcies a les administracions que han fet possible el pagament de factures o  el 
finançament del Parc Científic i el d’altres obres de la ciutat.  No considera justificable 
que la despesa no prevista superi els 5 milions d’euros, pocs mesos després de fer un 
pla que va satisfer deutes a proveïdors per més de 18,7 milions d’euros. No s’ha fet net i 
han aflorat noves factures. Considera que la gestió de la despesa és inadequada i això 
ens obliga a finançar-nos a costa d’unes inversions que mai s’arriben a fer. No podem 
estar contents que la Paeria pagui els proveïdors en 115 dies de mitjana. Hi ha 
proveïdors que cobren a 6 mesos i alguns fins i tot triguen un any (comenta el retard de 
dues factures de petit import). La llei obliga a pagar en un termini màxim de 40 dies; 
estem incomplint la llei. L’endeutament de l’Ajuntament és preocupant i a data d’avui 
suposa 144 milions d’euros. Cada any s’incrementa i s’incompleix el Pla d’ajustament. 
Considera sorprenent que en una sola nit (la de 31 de desembre de 2011) el deute 
s’incrementés en 17 milions d’euros.  
 
El Sr. Postius , en relació amb els deutes d’altres administracions explica que dels 83 
milions d’euros de drets pendents de cobrament, la Generalitat i l’Estat només ens 
deuen 20 milions; la resta és imputable a la gestió del Govern. L’endeutament s’ha 
calculat sobre el deute viu a 31 de desembre; aquesta és la dada que ens permetrà fer 
els càlculs per un possible accés al crèdit. Ara  som al 94%, lluny del 75% que suposa 
estar sanejats. L’any 2008 van demanar un crèdit  de 13 milions per al pagament de 
factures; l’any 2010, 6 milions més; l’any passat uns 18 milions. A aquestes quantitats, 
cal afegir-hi els 5,5 milions del reconeixement de crèdits. La desviació en la despesa 
corrent ve motivada perquè els plans d’estalvi no han funcionat. Podem estalviar 
passant els expedients als grups municipals en PDF, sense necessitat d’imprimir-los. No 
s’ha estalviat en lloguers. Si tota la despesa és correcta, proposa que es pengi en la 
pàgina web la relació de factures i així els ciutadans valoraran com es fa la despesa. No 
es pot culpabilitzar sempre els altres.  La desviació del capítol 2 de despeses ha estat 
de 10 milions d’euros. Cal més humilitat i reconèixer la situació econòmica que tenim. 
Destaca la complicada situació de l’EMU i d’altres organismes i consorcis.  
 
El Sr. alcalde  explica que el reconeixement de crèdit recull petites factures (fins i tot 
dietes d’un import mínim) perquè quan no hi ha crèdit cal tramitar-ho d’aquesta manera. 
Això demostra que les coses es fan bé des del punt de vista administratiu.  El Sr. 
Postius diu que en l’informe d’Intervenció es fa constar que no s’han respectat les bases 
d’execució del pressupost en relació amb aquestes despeses reconegudes (llegeix una 
part de l’informe). El Sr. alcalde explica que el paràgraf de l’informe llegit defineix 
exactament el concepte de crèdit reconegut. 
 
La Sra. Mínguez  diu que no entén l’admiració del Sr. Postius pels controls financers del 
ministre Sr. Montoro i la fórmula que té de calcular l’endeutament. L’Ajuntament de 
Lleida no surt en cap rànquing d’endeutament municipal. Els bancs ens donen crèdits i 
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pòlisses de tresoreria. Complim la Llei d’estabilitat pressupostària i el Pla econòmic i 
financer. Explica que hi ha partides que s’esgoten; si la situació econòmica fos tan 
desastrosa com diu l’oposició, no hi hauria un romanent de tresoreria com el que s’ha 
presentat. El romanent líquid de tresoreria no té res a veure amb l’execució de les 
inversions; el romanent general inclou les inversions no fetes i els saldos de dubtós 
cobrament, per això suposa un import molt superior al romanent líquid. Insisteix  què no 
pot agrair l’actuació del Govern central amb relació als ajuntaments; el finançament local 
continua pendent i l’única alternativa que es proposa és incrementar el deute dels 
ajuntaments. L’Ajuntament  triga anys a cobrar d’altres administracions; no se’ns pot 
exigir que paguem en els terminis previstos, si qui ha fet les lleis de morositat no les 
compleix. Si cobrem en temps i forma pagarem en temps i forma. Paguem amb 115 dies 
de mitjana. Tenim pendent només 500.000 euros de petites factures. Els números de 
l’Ajuntament són correctes i podem assumir el reconeixement de crèdits i pagar més 
deute. Les administracions que controlen les finances locals validen els comptes de 
l’Ajuntament. No estem contents, però els resultats no són dolents. Explica que les 
comptabilitzacions de deute a 31 de desembre són automatismes comptables i 
informàtics dels sumatoris a exercicis tancats. Torna a explicar el contingut del 
reconeixement de crèdit i insisteix que es podrà absorbir amb el reconeixement. Caldrà 
veure què podem fer amb els 4 milions d’euros que no s’han aplicat. Les desviacions 
que el Sr. Postius ha explicat no són tals desviacions; es tracta de modificacions 
pressupostàries aprovades pel Ple; no es poden barrejar desviacions amb 
modificacions. La nostra situació econòmica  farà que puguem sortir del context 
econòmic actual.  
 
El Sr. alcalde  ratifica les xifres relatives al deute del Parc Científic. No es pot dir que ho 
devem tot. La inversió feta  al Parc ha estat de 90 milions d’euros, dels quals es deuen 
(amb finançament aprovat) 20 milions l’Ajuntament i 20 milions la UdL. Critica que el Sr. 
Postius digui que no cal parlar del que ens deuen altres administracions. Li agradaria 
que alguna vegada es fes alguna declaració o carta dels grups del PP o de CiU 
reclamant a l’Administració de l’Estat o de la Generalitat que tinguin un tracte financer 
millor per a l’Ajuntament de Lleida (i per a la resta d’ajuntaments). Cal apostar per la 
Paeria. El Govern municipal no té afany recaptatori, sinó afany de prestació de serveis. 
La fiscalitat és necessària per prestar serveis. Totes les administracions en retallen i 
nosaltres mantenim totes les escoles bressol, fem plans d’ocupació i prestem més 
serveis socials que abans (un augment del 12%). No hem tallat cap línia educativa, ni 
cap programa d’ocupació i hem incrementat els programes socials. Coincideix en 
l’agraïment a la tasca feta pels funcionaris, però no creu que els grups de CiU i del PP 
siguin els més escaients per fer aquests agraïments quan retallen els drets dels 
funcionaris de manera permanent. L’Ajuntament ha fet els deures, des del punt de vist 
econòmic, tot i la dificultat de la situació. No estem cofois; naveguen raonablement en 
temps molt difícils. Ens podrem beneficiar de la modificació prevista  de la Llei 
d’estabilitat i dedicar una part del superàvit (del romanent líquid de tresoreria) a 
inversions. Farem una inversió moderada en temps difícils com aquests.  
El resultat de les votacions està descrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 39.- Moció del Grup Municipal de CiU en d efensa del model propi de 
comerç i de suport a la proposició de llei d’horari s comercials 
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La Sra. Obis  destaca que el comerç representa un dels sectors estratègics de 
l’economia catalana. És competitiu i dóna resposta a la realitat urbana. Destaca també 
la importància del comerç de proximitat, integrat majoritàriament per petites i mitjanes 
empreses. El model català de comerç garanteix la redistribució de la renda generada 
per aquesta activitat i la reinversió en el territori. El comerç vertebra els pobles, ciutats i 
barris. Ha creat una xarxa de professionals que aporten diversitat, sostenibilitat, qualitat i 
especialització. Diu que l’onada recentralitzadora que impulsa el Govern de l’Estat 
marca una voluntat de laminació de les competències de la Generalitat. El model 
comercial és un dels signes d’identitat de Catalunya. Està en joc la pervivència d’aquest 
model de convivència i d’empresa. Per això, es demana la retirada del recurs 
d’inconstitucionalitat presentat al TC contra la Llei catalana, aixecant, per tant, la 
suspensió cautelar dels articles impugnats. Considera que el Decret Llei català és 
constitucional i  aclareix la normativa aplicable a Catalunya, cosa que preserva el nostre 
model. L’informe del Comerç català de l’any 2013 conclou que el nostre comerç aguanta 
millor els efectes de la crisi i ofereix millors resultat que altres comunitats amb 
normatives més liberals. Un  comerç endreçat i ordenat és una garantia de millor oferta i 
de millor capacitat d’elecció dels consumidors. No creu que un mercat lliure i sense 
regles afavoreixi el consumidor. Els horaris comercials de Catalunya no són una 
limitació per als consumidors; segons les enquestes només se senten perjudicats amb 
l’actual sistema un 2% dels ciutadans. La defensa de l’actual sistema compta amb més 
del 50% de població a favor. El RDL espanyol va en contra dels interessos generals de 
l’economia i dels consumidors; no es generaran més vendes i s’afavorirà la concentració 
en grans formats comercials. Per tot això volen donar suport al recurs 
d’inconstitucionalitat tramitat per la Generalitat i que es tramiti per la via d’urgència 
extraordinària la Llei de comerç catalana.  
 
 La Sra. Horcajada  diu que el model comercial català ha estat molt criticat en els 
darrers anys i  dificulta la recuperació de l’economia. Cal demanar a la Generalitat que 
aprovi una nova norma de comerç que deixi de ser burocràtica i intervencionista. La 
Comissió Europea ha manifestat que el sector minorista està protegit amb un baix nivell 
de competència que dificulta la recuperació de l’economia espanyola. Som el tercer de 
29 països quant a la regulació comercial més estricta. El TJE considera contrari a la 
llibertat d’establiment la normativa catalana perquè restringeix la competència. 
Recentment, l’Autoritat Catalana de la Competència -organisme dependent de la 
Generalitat- ha fet un estudi demolidor sobre els efectes del caràcter restrictiu de la 
normativa comercial catalana (llegeix i explica algunes de les conclusions d’aquest 
informe). La situació actual ha estat qüestionada per nombrosos organismes nacionals i 
internacionals i és injustificadament restrictiva. Cal també tenir en consideració l’entrada 
en vigor de la Directiva de Serveis que és de transposició obligatòria. La normativa 
catalana no ha estat efectiva per evitar la caiguda del comerç tradicional; ha estat 
contraproduent, ha evitat la seva modernització i especialització. La limitació de noves 
implantacions ha estat contrària a l’objectiu del comerç de proximitat i no ha evitat 
problemes de mobilitat obligada. Els consumidors es desplacen a les ciutats on hi ha 
determinats equipaments. Els valors de les llicències han augmentat en tant que han 
permès que es pugui especular en el moment de la transmissió. L’ambigüitat afavoreix 
la discrecionalitat per part de l’Administració, cosa que genera inseguretat jurídica. Les 
empreses que troben dificultats d’inversió, desplacen els seus projectes a altres àrees 
geogràfiques i es perd la creació de llocs de treball. El sistema actual produeix més 
inflació i l’oferta global és menor a l’oferta potencial. Els operadors implantats tenen un 
seguit de privilegis no justificats, retarda la modernització dels petits establiments que no 
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es beneficien de l’element d’atracció dels de grans formats. Els consumidors també són 
perjudicats. La normativa catalana ha fet que perdem més quota de mercat que altres 
comunitats. S’ha reduït el nombre de metres quadrats amb més intensitat que a la resta 
d’Espanya. L’actual context de crisi fa necessari que s’adoptin mesures de reactivació. 
Diu que el Govern de l’Estat ha aprovat un Decret de mesures de liberalització que no 
desprotegeix el petit comerç; fixa un nombre màxim i mínim d’obertura en festius i sobre 
això cada comunitat pot decidir. La Generalitat ha aprovat una norma que no té en 
consideració la normativa estatal i tramita una nova llei d’horaris comercials. Serà el TC 
qui decidirà si la norma catalana ha envaït o no competències estatals (ho explica). El 
Grup Popular votarà en contra de la moció.  
 
El Sr. Peris  creu que tots som conscients de la profunda crisi que pateix el sector 
comercial, tant a Catalunya com a Lleida. La situació actual no genera confiança en el 
consumidor. Les polítiques d’austeritat i les retallades tampoc faciliten la generació de 
confiança per canviar la tendència del consum. El sector comercial té un pes important 
en l’economia i té un model diferenciat, molt atomitzat, compost per petites i mitjanes 
empreses. El sector aporta cohesió als nostres barris, genera ocupació i dinàmica 
econòmica. La recessió en el consum no necessita notícies que aportin encara més 
inquietud o desconcert. El Govern del PP vol imposar una sèrie de mesures de caire de 
neoliberalisme extrem que afegiran més conflictes i més problemes. Volen anar a una 
llibertat d’horaris comercials que afavoreix només  la gran distribució. Això es vol fer 
sense respectar el sector afectat (el petit comerç) i sense respectar tampoc les 
competències de la Generalitat. El sector comercial ha de fer un gran esforç d’adaptació 
als nous hàbits i necessitats de consum. Més enllà de la moció presentada per CiU, amb 
la qual estan d’acord, cal mesures i polítiques concretes que ajudin a millorar la situació 
i les condicions del teixit comercial. Aquesta és una responsabilitat del Govern de la 
Generalitat i cal portar-la a terme. La Generalitat continua amb una política 
hiperproteccionista que no ajuda a la modernització i a la competitivitat. Cal ajudes per 
dinamitzar el comerç als barris i ajudar a l’augment de l’atractiu comercial. Cal ajudes 
concretes per reactivar el sector. En defensa dels interessos del petit comerciant i del 
seu sector, el  Grup del PSC votarà a favor de la moció. 
 
La Sra. Obis  agraeix el vot positiu del Grup del PSC. Explica que la Confederació del 
Comerç de Catalunya està molt preocupada per les dades del petit i mitjà comerç i fan 
passos per avançar en qualitat i per garantir el model català. La desregulació d’horaris 
fa que les dones perdin drets, atès que són les majoritàriament afectades per ser elles 
qui porten la major part del pes de la conciliació entre vida laboral i familiar (i formen la 
major part de les plantilles del sector). Si es tanquen els petits establiments els barris 
perdran cohesió. Ens hem de resistir a la voluntat d’uniformització que pretén el Govern 
de l’Estat. L’evolució de vendes a Madrid el darrer any reflecteix un descens del 6,9% i a 
Catalunya ho és del 6,1%; malgrat la liberalització la facturació cau més que a 
Catalunya. Des de l’any 2008 Espanya ha perdut el 6,91% de nombre de locals 
comercials; Catalunya el 3,36% i Madrid el 8,28%. Madrid ha perdut més ocupació en el 
petit comerç que Catalunya. També la Confederación Española de Comercio fa temps 
que critica aquesta liberalització que perjudica els petits comerciants. La Generalitat té 
competències exclusives en matèria de comerç. Insisteixen en la necessitat de 
preservar el nostre model comercial.  
 
La Sra. Horcajada  no està d’acord  què es parli ara de la voluntat recentralitzadora del 
Govern i no haguessin dit el mateix l’any  2004 quan el Govern de l’Estat va fixar les 
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regles de joc comunes en aquesta matèria. Sembla que ara el posicionament sigui 
motivat exclusivament per raons polítiques en funció del procés de petició d’un Estat 
propi. Considera que el RDL de l’Estat no representa cap política de neoliberalisme 
extrem i comenta que el nombre de dies festius d’obertura es fixa en un ventall entre 10 
i 16 dies (cada comunitat autònoma decidirà quin nombre aplica). Creu que no podem 
oblidar que el petit comerç continua protegit. L’ampliació d’horaris en un moment en què 
es vol reactivar l’economia és una mesura escaient. Reitera que les dades de l’informe 
de l’Autoritat Catalana de la Competència són demolidores (som la segona comunitat 
autònoma que ha perdut més minoristes en termes relatius). Les vendes han baixat 
arreu. Torna a insistir en els perjudicis que es causen als consumidors de Catalunya i en 
els problemes d’inflació.  
 
El Sr. Peris  vol aclarir que no es pot barrejar el plantejament de l’Estat propi amb la 
situació del comerç. En el posicionament del PSC no hi ha cap voluntat de 
reivindicacions sobre l’Estat, sinó de reivindicacions sobre el sistema comercial i la 
defensa dels petits comerciants.  L’any 2004, la normativa comercial va estar pactada 
per l’Estat i les comunitats autònomes; hi havia una voluntat d’acord que ara no hi és.  
S’aprova la moció amb 21 vots a favor dels grups municipals de CiU i PSC i 5 vots en 
contra del Grup Municipal del PP.  
 
 
Punt núm. 42.  Moció del Grup Municipal del PP rela tiva a serveis sanitaris. Servei 
de rehabilitació de l’Hospital Universitari Arnau d e Vilanova. 
 
El Sr. Vilella  explica que la moció preveu demanar al Govern de la Generalitat que 
millori el Servei de Rehabilitació de l’Hospital Universitari Arnau de Vilanova i l’Hospital 
de Santa Maria. Com a mesura concreta es proposa l’augment del nombre de 
electroestimuladors, amb l’objectiu d’evitar col·lapses pel nombre de pacients i oferir un 
servei més adequat (explica que, actualment, només n’hi ha dos a l’Hospital Arnau de 
Vilanova, la qual cosa provoca llargues llistes d’espera). Explica els casos mèdics en 
què es fa servir la tècnica de l’electroestimulació. Creu que la petició que fan és 
raonable, ja que el cost d’aquests aparells no és molt elevat. També demanen que la 
millora tècnica vagi acompanyada d’una millora dels recursos humans destinats a 
aquest servei. Demana el vot favorable de la resta de grups.  
 
La Sra. Obis  demana la retirada de la moció. Comenta unes informacions recents  dels 
metges encarregats del servei en què manifestaven que no hi ha problemes quant als 
aparells d’electroestimulació, especialment d’ençà que el servei de rehabilitació ha rebut 
un segon aparell. Explica que les esperes són raonables i com es coordinen els treballs 
de rehabilitació. D’aquestes declaracions es desprèn que no hi ha greus problemes 
assistencials en aquesta matèria. Si no es retira la moció hi votaran en contra. 
 
El Sr. Yuguero  explica que l’esmena que han consensuat amb el PP i que ha estat 
incorporada a la moció deixa clar que el problema d’aquest servei no és el de la manca 
d’electroestimuladors. La solució no és disposar de més aparells, si després no hi ha 
prou professionals que els puguin utilitzar. Explica que el servei de rehabilitació 
necessita especialment augmentar els recursos humans  que disposa. Per això s’han 
sumat a la moció. Qualsevol iniciativa que serveixi per millorar la qualitat assistencial 
dels malalts de la ciutat compta amb el suport del seu grup. Creu que el sistema sanitari 
s’està ofegant. 
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El Sr. Vilella  agraeix el vot favorable del Grup del PSC i lamenta el posicionament del 
de CiU. Creu que l’opinió dels malalts que utilitzen aquest servei no coincideix amb les 
valoracions fetes per la Sra. Obis. Les llistes d’espera del servei estan entre 1 i 5 mesos. 
Cal millorar el servei i que s’incrementi, en la mesura  que sigui possible, la seva 
qualitat. Hem d’evitar els col·lapses que ara es donen. 
 
La Sra. Obis  diu que la informació que han explicat està donada per un dels 
especialistes que més coneix les prioritats del servei. Creu que, en tot cas, el problema 
no és de manca de material, si no de recursos humans.  
 
El Sr. Yuguero  creu que sempre és positiu  demanar més recursos materials i humans 
als serveis públics de salut de la ciutat. No dubta que tots els pacients siguin atesos, tal 
com manifesten els professionals responsables. Altra qüestió és que la millora de 
recursos pugui servir per disminuir les llistes d’espera. Considera que les retallades 
pressupostàries que estan fent l’Estat i la Generalitat són un perill per a la salut de la 
nostra població.  
 
S’aprova la moció amb 20 vots a favor dels grups municipals del PP i PSC i 6 vots en 
contra del Grup Municipal de CiU. 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Padilla  diu que el contingut d’aquest prec el volien presentar durant el 
debat de la moció del PSC sobre els cànons de l’aigua; com sigui que la moció ha estat 
consensuada i no s’ha fet debat, planteja aquesta qüestió com a prec. Explica que 
dilluns passat es va debatre una moció similar a la Diputació de Lleida. En aquesta 
institució el president va fer un oferiment d’assessorament i suport als ajuntaments de la 
demarcació que vulguin recórrer als tribunals per resoldre els problemes vinculats als 
cànons. Com sigui que la Paeria ha aprovat una moció en aquest sentit, demana que 
també ens posem al costat de la resta d’ajuntaments i de la Diputació per fer un front 
comú.  
 
El Sr. alcalde  diu que es parlarà amb la Diputació de Lleida per  saber cap a on 
orienten la solució del conflicte. Els municipis de la nostra demarcació (inclosos en la 
conca de l’Ebre) tenen un diferencial clar en relació amb les conques de les altres 
demarcacions, que aboquen al mar. A la província de Lleida hi ha una doble 
competència: la CHE i l’ACA. Creu que, en el nostre cas, cal que s’impliqui l’ACA i 
caldrà saber quina és l’estratègia de la Diputació en aquest sentit. Creu que no podem 
considerar per endavant que la culpa de tot la té Madrid.  
 
La Sra. Camps   diu que no hi ha inconvenient en col·laborar. Tot i això, esmenta unes 
declaracions del conseller responsable que no creu que vagin en la línia encertada. 
L’ACA està en una situació de fallida des de fa temps i durant molts anys ningú havia 
gosat treure les compensacions a les zones incloses també en la conca de l’Ebre. Ara 
s’han tret les compensacions i això és un greuge molt important per a les comarques de 
Lleida i una part de les de Tarragona. La CHE ha de justificar quines inversions fa amb 
el que recapta del cànon i l’ACA ha de justificar per quin motiu les comarques de Lleida 
tenen un gravamen suplementari que no es reflecteix en el territori. Tots dos han de 
justificar les seves inversions. El problema actual esdevé de la voluntat de l’ACA de 



 
 

 34

recuperar els ingressos que no havia pogut recaptar els anys passats; han optat per 
gravar la part catalana de la conca de l’Ebre, sense informar els ajuntaments ni els 
grups polítics. 
 
El Sr. Padilla  diu que no tenia cap pretensió d’entrar en el debat de la qüestió de fons. 
Simplement vol que es defensin els interessos dels ajuntaments de Lleida i anar contra 
qui calgui, atès que hi ha un greuge comparatiu evident. Cadascú tindrà la seva idea 
sobre quines són les responsabilitats de cada administració. Considera que segons 
l’Estatut la competència sobre aquesta matèria hauria de ser de la Generalitat i per això 
només hi  hauria d’haver un impost a favor d’aquesta administració competent. Comenta 
la sentència en contra de l’Ajuntament que va emetre el TS. També comenta que el 
Grup del PP vota ara a favor i en la Diputació de Lleida va votar en contra. Reitera que 
només demanava el suport de la Paeria als ajuntaments de la nostra demarcació.  
 
El Sr. alcalde  diu que tots estem d’acord  què no es pagui una doble imposició. Malgrat 
això, tothom sap que quan tenim reivindicacions referides al riu Segre ens adrecen a la 
CHE i quan reivindiquem més cabals o més neteja ens hem d’entendre amb la 
Confederació. Hem de parlar entre tots. 
 
El Sr. Puy , per al·lusions, explica que la moció de la Diputació i de la Paeria tracten 
sobre la mateixa qüestió, però tenen continguts molt diferents. En la Diputació es 
demanava que la CHE deixés de cobrar el cànon. En la moció de Paeria es demana que 
les dues administracions resolguin el conflicte. Per això el Grup del PP vota diferent.  
 
La Sra. Camps  explica que la moció demana que les dues administracions arribin a un 
acord  i que no ens gravin a nosaltres per la manca de diàleg entre elles. El conflicte 
competencial no ha de portar com a conseqüència el que paguem dues vegades. Els 
rius no entenen de fronteres. L’Ebre passa per 8 comunitats autònomes. Les conques 
hidrogràfiques són així a tots els països.  
 
El Sr. Padilla  reitera que amb l’actual legislació, sembla que l’Estatut de Catalunya 
dóna la competència exclusiva sobre aquesta matèria a la Generalitat, amb 
independència que existeixin les conques hidrogràfiques. Reitera, també, que hauria de 
ser la Generalitat qui cobrés aquest cànon.  
 
Número 2. El Sr. Cerdà  explica que en la darrera Comissió Informativa de Cultura es va 
presentar  un conveni amb un dels clubs esportius d’elit de la ciutat; pensaven que seria 
aprovat pel Ple, però no ha estat així. Creu que el contingut del conveni pot ser 
millorada. Demana que quan es redactin nous convenis es comentin prèviament amb 
els grups i amb el Consell de l’Esport.  
 
El Sr. alcalde  diu que volia que aquest conveni hagués estat aprovat pel Ple. El 
secretari general va requerir que passés per la Junta de Govern que era l’òrgan 
legalment competent. Li va sorprendre molt que en la Comissió de Cultura l’oposició 
s’havia abstingut en una votació sobre el conveni a favor del Lleida Esportiu; per això 
volia que els ciutadans valoressin aquest posicionament. El secretari general  va 
informar-lo sobre el fet que aquest expedient no hauria d’haver estat sotmès a votació, 
atès que la competència per aprovar-lo era de la Junta de Govern. Aquest ha estat l’únic 
motiu pel qual el conveni no s’ha aprovat pel Ple; la voluntat de l’Alcaldia era que es fes 
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públic el posicionament dels grups. Seguiran treballant amb la màxima transparència 
amb  el món de l’esport.  
 
El Sr. Cerdà  diu que el motiu del seu posicionament era una disconformitat amb la 
redacció de l’objecte del conveni; es volia millorar aquesta redacció. L’abstenció era 
exclusivament per poder fer una aportació positiva. Ja van veure després que no calia 
haver votat aquest expedient.  
 
El Sr. alcalde  diu que en aquests convenis l’Ajuntament sempre ha deixat clar que la 
base i l’elit es necessiten i es complementen. L’orientació dels convenis que fa 
l’Ajuntament sempre va adreçada a la base, en el benentès que el pressupost d’un club 
ha de suportar al mateix temps la base i el món professional. En els convenis de fa dos 
anys, l’Ajuntament col·laborava amb les fundacions que es feien càrrec de l’esport de 
base. En el cas dels nous clubs: Lleida Esportiu i  Força Lleida no hi ha separació entre 
les seccions de l’esport de base i de l’esport professional. Per això, es fan els convenis 
amb els clubs, que són els únics que tenen personalitat jurídica.   Importa que funcionin 
tant els equips de base com els equips competitius.  
 
Número 3. El Sr. Vilella  pregunta sobre el solar del carrer Alcalde Costa, xamfrà amb  
el carrer de la República del Paraguai. Porta molt de temps amb un evident aspecte 
d’abandonament i s’ha denunciat que diversos indigents en fan ús com a dormitori. Tot  
indica que els propietaris no tenen interès a construir-hi. Per això, volen saber si 
l’Ajuntament pot fer gestions per obtenir una cessió per fer una zona d’estacionament o 
actuar en la línia del programa “solars vius”.  
 
El Sr. alcalde  diu que s’ha parlat amb els propietaris del solar. La Sra. Camps diu que 
fa molts anys que es tracta aquesta qüestió. Han parlat amb la propietat moltes 
vegades. Els diversos propietaris no es posen d’acord a fer una cessió. Se’ls ha imposat 
tres multes perquè tinguin el solar en condicions. Han estat obligats a tancar la part que 
dóna al carrer Alcalde Costa. Se seguirà insistint per la via de la disciplina urbanística.  
 
Número 4. El Sr. Vilella  fa una segona pregunta relacionada amb el Camp d’Esports 
municipal. Darrerament s’han publicat informacions sobre els problemes que s’han 
presentat en la paret que correspon al gol sud. Pregunta si està previst algun pla de 
manteniment d’aquest equipament. 
 
El Sr. alcalde  explica que els serveis tècnics municipals han fet diverses inspeccions. 
La Sra. Camps diu que s’avalua l’estat del mur exterior del qual ha parlat el Sr. Vilella. 
L’empresa constructora i  la que va fer les estructures han fet anàlisis. Es començaran 
les obres de consolidació de manera immediata. Els responsables de manteniment ho 
aniran controlant. El Sr. alcalde afegeix que  estudien altres qüestions relacionades 
amb l’estat de l’enllumenat 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


